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 L idé  s i  mají  real izovat  s vé  sny.  Čím 
dř íve,  t ím lép e. 

Pokaždé,  kdy ž  jsem s  fotoaparátem, 
s t ativem a  batohem ces toval  na  e x p edici ,  
a m ěl  č as  p ř emý š le t  o  fotograf i i ,  v y vs t ávaly 
mi  p ř eds t av y  o  pr vním česko -slovenském, 
r y ze elek tronickém magazínu o  fotograf i i .

Jak mile  jsme loni  z a č al i  propojovat 
v š ech naš ich  13  fotograf ick ých k lub ů po d 
jednu s t ř echu,  z a č al i  jsme o  nápadu na 
nov ý fotograf ick ý  magazín  u važovat  zcela 
reáln ě.  M ěli  js em o d s amého po č átk u 
jasno.

Fotokluby jsou t ady pro  Vás  jako  rádci , 
pr ů vodci ,  recenzenti ,   jsou galer i í  fotograf i í 
a  disk usí  fotograf ů.  A  k  nim jako t ř eš inka 
na  dor tu  p ř ibude lux usní  f o tograf ick ý 
magazín.

 Náš nejvě t š í  univer z ální  k lub se 
jmenuje  FOCUSCLU B .  N ov ý elek tronick ý 
magazín  o  fotograf i i  tedy dos t al  jméno 
F O C U S magazine

  

J eho pr vní  č ís lo  máte p ř ed sebou.
Př i jm ě te jej  jako dobr ý  po čin  a  my se 

v ynasnažíme nacháze t  z aj ímavá a  nová 
témat a,  a  t ak  se  nav z ájem obohacovat .
Posou vat  se   vp ř ed ve  fotograf i i  a  t ř eba 
i  v  desing ar tu,  to  je  v ize  pro  spole čnou 
ces tu.

Rozhovor y,  fotograf ie,  disk use o  v i -
zu ální  po dob ě naš eho s vě t a,  osobnos ti 
profesionál ů  i  amatér ů  t ady najde te 
pravideln ě a  v  č is tém s t ylu.

Př ejeme Vám dobré po č tení  a  prosím,  
posí lej te  nám co nejv íce  reakcí ,  i  kdyby to 
byly  jen  poznámk y nebo ske če.  Budeme 
se  tě š i t  z  každé reakce,  protože každá je  
po dn ě tná.  Zde for mulář.

Z a redakci  a  celý  t ým
                                        Mar tin  Kamín
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Po dpo ř te  nás
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Vaš e t vorba se  hodně 
sklání  k  por trétu,  ak tu, 
fashion.  Co vás  na tomto 
nelehkém tématu láká?

Ve svých začátcích 
foto gra  fic kých jsem 

zkou šel různé žánry, ale 
brzo jsem zjistil, že mě to 
táhne k focení portrétů. 
Fotit momentky mě ničím 
nenaplňovalo. Chtěl jsem 
s lidmi pracovat a sám si 
fotky inscenovat, vytvářet 
jejich obsah - prostě dělat 
vlastní tvorbu. Žánry jako je 
fashion nebo akt mají často 
k portrétům docela blízko, 
takže postupem času jsem 
se dostal i k nim. Pořád mi je 
ale nejbližší klasický portrét 
a předpokládám, že tak to i 
zůstane.         

http://www.ludasphoto.net
http://www.ludasphoto.net
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Jak hledáte modely 
a podle  jakého kl íče 

je  v ybíráte?

N epatřím k těm, kteří 
zastavují lidi na ulici 

a ukecávají je na focení. Nové 
tváře vybírám z lidí, kteří se mi 
sami ozvou. V poslední době 
často na facebooku. Čas od 
času někoho oslovím sám. Klíč 
k výběru je vcelku jednoduchý 
- musí mne něčím zaujmout. 
Pokud jde o vlastní tvorbu, jsou 
to převážně klasické portréty, 
takže stále hledám zajímavé 
tváře. V případě modelek to 
rozhodně nemusí být dokonalá 
krása. Ta totiž ještě neznamená, 
že se člověk hodí před objektiv. 
Naopak důležitý je pro mě 
výraz.

http://www.ludasphoto.net
http://www.ludasphoto.net
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Snažíte  se  s  modelem 
poznat  bl íže  nebo up 
ř e  d nos t ňuje te f or mální 
pra cov ní  v z tahy?

Většinou to bývá „něco 
mezi“. Na nějaké poz-

návání nebývá čas a vlastně to 
ani není potřeba. Samozřejmě 
jsou výjimky v podobě lidí, se 
kterými jsem měl příležitost 
fotit opakovaně. Jinak se před 
focením jen dohodneme co/
kde/kdy a za jakých podmínek 
se bude fotit. To většinou 
stačí. Rozhodně si ale ne-
po trpím na nějaké oficiální 
pracovní vztahy. Nedokážu 
si představit, že bychom při 
focení komunikovali jen na 
formální úrovni. Atmosféra 
bývá vcelku přátelská a vět-
šinou je celé focení pro obě 
strany zábava.

http://www.ludasphoto.net
http://www.ludasphoto.net
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Používáte pro f o  to 
graf ování  model ů nějaká 
s vě  t la?  Jak to  ř e š í te  v  e x
te  r i  ér u?

V atelieru jsou pro mě světla 
nezbytná. V exteriéru pre-

feruji přirozené denní světlo. Když 
světlo mému záměru nepřeje a 
nemůžu si dovolit čekat, kombinuji 
denní světlo se záblesky, resp. 
rádiově odpalovanými ex ter ní mi 
blesky.

Často mě víc než nedostatek 
světla trápí jeho přebytek. 

Používám převážně světelné ob-
jek tivy s clonou otevřenou na 
f/1.8 nebo f/1.4 a pokud potřebuji 
synchronizovat záblesky s časem 
ne kratším než 1/250sec, musím 
často množství světla redukovat 
pomocí ND filtrů. 

http://www.ludasphoto.net
http://www.ludasphoto.net
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Podle ja  kého kl íče 
vo l í te  lokace?

P řistihl jsem se, že už trpím 
profesionálním po sti-

že ním. Všude, kde se pohybuji, 
koukám po zajímavých lokacích. 
Některá místa mám v záloze a 
čekám, až se mi budou hodit k 
připravovanému focení. Občas 
při jde se zajímavým místem 
hned nápad na fotku. Exteriéry 
si užívám víc než focení ve 
sterilním prostředí atelieru, takže 
mě pokaždé potěší když nějaké 
místo objevím. Pokud je to časově 
možné, snažím se na lokaci zajet 
podívat předem, omrknout světlo 
v čase podobném tomu, kdy se 
bude fotit.  

http://www.ludasphoto.net
http://www.ludasphoto.net
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Komunik uje te 
s  modelem zámě r projek tu?

Rozhodně ano. Komunikaci s 
modelem v průběhu sa mot-

né ho focení považuji za polovinu 
úspěchu. Dokázat vysvětlit 
modelce, co od ní očekáváte je stejně 
důležité jako zvládnout techniku 
a světlo. Často to při focení bývá 
to nejsložitější. Samozřejmě záleží 
na zkušenostech modelky, na její 
schopnosti pózovat, zvlád nout výraz. 

V každém případě je nutné 
průběžně komunikovat, 

aby modelka věděla, jak jste se 
záběrem spokojeni, a co byste 
chtěli v následujícím záběru změnit.

http://www.ludasphoto.net
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Jak hodně komerce 
s i  p ř ipou š títe?  Jsou va
še f o tograf ie  ř ízeny za
kázkou nebo jen t voř íte 
a pak prodáváte?

Pokud fotím jen pro 
sebe, mám úplnou 

volnost a můžu si do vo-
lit zcela ex pe rimentovat. 

Pokud jsou fotky pro 
modelku, anebo ně-

ja kou třetí stranu, musím 
myslet na to, aby výsledek 
splňoval jejich představy.

V každém případě si 
užívám přepychu to-

ho, že fotím to, co mě baví. 
Předpokládám, že když 
mě někdo osloví, zná moji 
tvorbu a líbí se mu. Takže 
by vlastně ani nebylo dobré 
nechat se úplně řídit někým 
jiným, protože ten kdo si mě 
vybral, očekává na výsledných  
fot kách můj rukopis. 

http://www.ludasphoto.net


high-end-monitors www.eizo.cz

detail senzoru

27“ EIZO CG275W:
4 MPx AdobeRGB monitor 
(2560 x 1440 pixelů) s integrovaným 
senzorem pro automatickou 
rekalibraci. HW-kalibrace pomocí 
SW EIZO ColorNavigator.

http://www.eizo.cz/monitory/colorgraphic/27/CG275W.html
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S t a n i s l a v  P o k o r n ý
w w w.stanpokorny.com
stan.pokorny@seznam.cz

BL ACK       WHITEA n D

Čím tě  St ando láká čer nobí lá  f o tograf ie?

Pro mě černobílá fotografie 
byla a je oblastí, kde je vidět cit 
autora pro světlo a práci s ním.  
A světlo je tím, co fotografii 
tvoří, díky čemu vzniká. Černobílá 
fotografie, myslím kvalitní, špi-
čková, černobílá fotografie, vy-
tvořená pod zvětšovákem v ko-
moře (či dnes v tmavé komoře 
na PC), byla vždy výrazem a dů-
kazem kvalitní profesionální práce 
a řemesla.

(titulní foto bl ack and white též)

http://www.stanpokorny.com
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Má š s t ále  ve  v ýbavě f i lmové v ybavení,  co  t i  posk y tuje  nav íc  opro ti  digit ální  technice?

Ano, stále mám vybavení pro 
klasickou fotografii, stejně tak 
plnou lednici černobílých filmů a 
stále černobíle fotím. Barevnou 
fotografii dnes dělám převážně 
digitálem, černobílou pak klasicky 
a většinou na střední formát.

S t a n i s l a v  P o k o r n ý
w w w.stanpokorny.com
stan.pokorny@seznam.cz
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Dokázala  by čer nobí lá  v  t vé t vorb ě nahradit  bar v u?

To je otázka účelu a určení 
konkrétní práce. V zakázkové 
tvorbě si lze dnes jen stěží 
představit, až na výjimky, použití 
černobílé fotografie, tam tedy 
vládne barva. Ve volné tvorbě 
naopak dávám přednost černobílé 
fotografii.

http://www.stanpokorny.com
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Pracuje š  v  komoř e? Pok ud 
ne,  v  čem a jak zpracovává š 
BW f o tograf ie?

Ano, mám doposud tma-
vou komoru, vyvolávám filmy 
tak, jak je vyvolat potřebuji a 
zvětšuji na Durstu 6x9. i když 
je pravdou, že v poslední době 
dost využívám i skenování 
negativů a následnou práci na 
počítači.

 i tam se dají totiž použít 
zcela stejné metody a způsoby 
tvorby, jako pod zvětšovacím 
přístrojem v temné komoře. 
Pravdou však je, že vůně 
vývojky a ustalovače a kouzlo 
objevování se obrazu v mísách 
tady chybí...

http://www.stanpokorny.com
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Ve t vé t vorb ě je  pro BW použit  č as to 1: 1  f or mát ,  pro č?

Je o mě dlouho známo, že 
jsem zastáncem čtverce ve volné 
fotografii; pro mě je to formát 
formátů. Rád do něj komponuji a 
to tak, že se snažím využívat 100% 
pole, to ostatně i u obdélníkových 
formátů, včetně panorama, ne-
jsem totiž zastáncem výřezů a 
ořezů, které mají zachránit něco, 
co na fotografii většinou není. Fo-
tím Hassebladem, většinou na 
Kodak TriX pro jeho zvláštní a 
zcela specifické podání černobílé.

http://www.stanpokorny.com
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20LET JSME TU PRO VÁS

Canon EOS 60D je svými funkcemi ideální nástroj pro sportovní 
fotografy a reportéry, kteří využijí jeho sekvenční snímání 
o 5,3 snímcích za vteřinu, pohotové reakce, kovové tělo, 
9 bodový zaostřovací systém a vysokou citlivost až 12 800 ISO.

� Rozlišení 18.0 Mpx
� Videosekvence Full HD 
� Výklopný LCD displej
� 9 bodový křížový systém AF

Kompletní fotografi cké služby, tisk a rámování až 
do neuvěřitelného formátu 150 x 300 cm.

z vlastních fotografi í
Foto Obrazy

Fotoslužby Centra FotoŠkoda

Palác Langhans
Vodičkova 37, Praha 1

ZHOTOVUJEME ON-LINE

� Klasické formáty
� Čtvercové formáty
� Panoramatické formáty
� Velkoformátový tisk na míru

Nabízíme:
� Fotografi e na malířském plátně
� Fotografi e v rámu Nielsen
� Fotografi e na hliníkové podložce
� Fotografi e pod akrylátovým sklem
� FotoSamolepky

http://www.fotoskoda.cz/eobchod/canon-eos-60d-efs-18-135-is
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S Q U
A R E ( t i t u l n í  f o t o  a u t o r a  t é ž )

z  c y k l u  c i r c u l at i o n 
o f  s h a d o w s

K a r e l  V e p ř í k
w w w.k arelveprik.com

k a r el .v ep r i k@se zn a m.c z

Karel Vepřík, útlý mladý muž v krátkém 
černém kabátě, zachumlaný do černého 
hrubého límce, na ruce neokázalý, a přece 
nápadný, prsten podle vlastního návrhu s 
kouskem briliantu. Karel je zaneprázdněný 
muž - fotograf pracující ve zlatnictví, výrobce 
háčkovaných šál, límců a čepic, chovatel 
afgánských chrtů. Cestuje mezi Prahou a 
Nymburkem, kde má svůj ateliér.

Jak se  t i  povedlo dozař ídit  atel iér?

Povedlo se. Jsem spokojený, ateliérem 
jsem si splnil svůj sen. Mám ho rozdělený na 
dvě části - 1.  viktoriánskou a 2. miminkovskou. 
Oboje se perfektně propojuje, kdy z newborn 
části přejdu rovnou do viktoriánské. Fotím 
převážně na denní světlo, přes celý ateliér 
se táhne obrovské lunetové okno, což je 
perfektní zdroj světla. Není hezčího světla 
než to denní. Jsem tady hodně rád,ateliér je 
pro mě prostorem relaxace a plnění vlastních 
snů v realitu, ale i útěk od reality.

Praha mi určitě chybí, hlavně co se týče 
dostupnosti. sednul jsem na metro, dojel 
si, kam potřebuju, kdykoli, kamkoli. V 
nymburce jsem lehce ,,odříznutej“. Neříkám, 
že Nymburk je venkov, ale své kouzlo oproti 
velkoměstu to taky má.

http://www.karelveprik.com
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Smějeme se. Karel je ve všem trochu jiný 
a jeho odzbrojující upřímnost a zároveň jakási 
vážná důstojnost je nepřehlédnutelná.

Na cestě po Toskánsku jsi s sebou měl 
speciální ,,nádobíčko“ a dost ses nadřel 
s taháním všech těch nutností pro tvoje 
fotografická přání. Jak je to s tebou a s přírodou, 
s portréty, s architekturou, se zátiším, co 
všechno fotíš?

Jak je  to  v las tně s  f o tograf ováním?

Začal jsem fotit asi před 7 lety. Tehdy jsem 
se živil modelingem a k fotce bylo blízko.

K Vánocům jsem dostal kompakt Olympus 
Miju. Tím začalo mé focení, ale ne takové, 
jaké dělám dnes. Největším průvodcem 
fotografie byl pro mě kamarád Christian 
Tode.

Jsem v rozporu s dnešní dobou. Vnitřně 
bych se cítil nejlépe, kdybych mohl žít před 
sto lety.

Z fotografického žánru mě nejvíce chytil 
pictorial - snové pojetí reality - zjednodušeně 
řečeno. Je to moje velikánská záliba a je to 
absolutně o mně. 

Fotografie, co vytvářím, každému tuto 
dobu určitě připomenou. zároveň se ale 
snažím, aby se z toho nestal stereotyp. Líbí 
se mi představa kombinovat starého ducha 
fotografie v novém pojetí. 

Prostě posunout hranici zase o kus dál. 
To se týká např. mé práce Nynpha - titulní 
fotografie kolekce pro italského módního 
návrháře(stará vizuální technika - pictorial 
s novým moderním prvkem - modelkou 
s tetováním na rameni). Kolikrát jsem až 
překvapen, jak to zafunguje.

http://www.karelveprik.com




Určitě mám nějaké věci v sobě, co s touhle 
dobou korespondují. Vintage je moje parketa 
a byl jsem vždycky trochu jinačí než ostatní. 
To mi zůstalo, narodil jsem se tak. 

Jako dítě jsem nebyl nijak zvlášť průbojný, 
akční nebo jak to nazvat. Byl jsem hubený 
jemný kluk, který nebyl moc v kolektivu 
oblíben. Fotbal, hokej apod., to nebylo pro mě. 
Pro mě bylo jednodušší se uzavřít do svého 
světa kreslení, později i háčkování, které mě 
naučila babička. Zdá se to jako podivná záliba, 
jenže já to mám teď jako práci. A koho práce 
baví, ten může být docela šťastný.

Pro okolí jsem možná asi prapodivná 
osůbka, ale je mi to fuk. Žij a nech žít. Všechny 
okolo sám respektuji, ať už v osobním či jiném 
životě, a to samé očekávám i od okolí vůči 
mé osobě. Bohužel se to často neděje. Mám 
pocit, že současný svět je plný přetvářky 
apod. Jelikož si ale svět vytváříme sami, tak 
je problém v nás jako článku než jako v celku.

Mám složitější život. Ale není to stížnost... 
Jen je složitější.

S Q U
A R E

z  c y k l u  c i r c u l at i o n 
o f  s h a d o w s

( n a  p ř e d e š l é  s t r a n ě )

K a r e l  V e p ř í k
w w w.k arelveprik.com

k a r el .v ep r i k@se zn a m.c z

V portrétu vyhledávám přirozenost, 
osobnost. Namyšlené fifleny mě nezajímají. 
Pokud portrétuji, chci tam mít živého člověka, 
ne figurínu bez duše.  Bohužel dnešní fotografie 
udává trend dokonalosti, fotografie jsou 
extrémně přeretušované, takže kolikrát vám do 
ateliéru přijde jiný člověk než z fotky...-))))

Což je pak pro mě problém, protože pokud 
se na toho člověka nenapojím - myšlenkově 
a pocitově, tak.... nedám z focení ani jednu 
fotku. Prostě nedám. Už jsem to několikrát 
udělal a portrétované osoby to nesly těžce - 
nekomunikace se mnou, apod...  samozřejmě mi 
je to líto, ale... ale... nemůžu se podepsat pod 
něco, s čím jsem v rozporu.

Na druhou stranu jsou focení... od kterých 
nic neočekáváte a dopadnou skvěle. To jsem 
měl např. teď s Lubkou Hricovou, klasickou 
slovanskou kráskou, která pod kulatým bličejem 
skrývala absolutní charisma, nemusela mluvit, 
nemusela dělat vůbec nic. Jen seděla, já se na ní 
díval a věděl jsem, jo!

Možná,  že  je  to  rok 18 82 a  t y  se 
k  ně mu chce š  v rátit  a  ně co s i  t am 
doprožít?

Zatím ne. Cyklus circulation of shadows je 
sbírka mých obrázků - v pictorial stylu - ať už 
portrétu, módy, krajinky, aktu, zátiší, prostě 
čehokoli, co se mi líbí. Je to shluk mých emocí, 
nálad, ať už pozitivních či negativních. Kromě 
portrétu vznikají ostatní obrázky v období, 
kdy jsem melancholicky rozpoložen, hodně 
přecitlivělý. Ucelený soubor bude mít 82 
obrázků, zatím jsem lehce za polovinou.

82 proto, že jsem ročník 1982 :-)) Dokud 
to nebude hotové, nebudu dělat autorskou 
výstavu. V tomhle jsem dost zásadový. Hledám 
smysl života, radost, smutek v něčem jiném. V 
čemkoli, co dokáže dobře zhmotnit moje dané 
emoce. Často se pak i nad foto rozbrečím, ne 
proto, že bych z nich byl unešenej, to ne, ale 
protože tam cítím tu danou emoci a povedlo se 
mi ji přenést do obrázku. 

Vím, že  má š rozdělaný c yklus 
Circulation o f  Shadows,  chys t á š  se 
ho už  p ř edvés t  na n ějaké v ýs t avě?
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K a r e l  V e p ř í k
w w w.k arelveprik.com

k a r el .v ep r i k@se zn a m.c z

To je  pravda.  M n ě d ělaj í  rados t  t ř eba  psi . 
Chovám afgánské chr t y  a  mají  se  u  m ě  jako v 
, ,bavlnce“.  To bych  p ř ál  v š em.

V lo ňském roce jsem foti l  kalendář  pro 
sdr užení  Chr t i  v  nouzi .  J e  to  spole čens t ví 
l idí ,  k teř í  z achra ň ují  ze  z ahrani čí  o ds t avené 
dos tihové chr t y,  k teř í  vě t š inou kon čí  velmi 
smu tným zp ůsobem.  J ej ich  maji telé  je  v y užij í 
pouze pro  dos tihové pot ř eby a  pak je  v  lep š ím 
p ř ípad ě o dloží  do  ú tulk ů.  V  nor málním p ř ípad ě 
je  nechaj í  chcípnou t  hlady  apo d.

Chr ti  v  nouzi  se  jako sdr užení  o  t a to  z ví ř a t a 
z aj ímá,  hledaj í  j im u  nás  nové maji tele,  novou 
ro dinu,  lásk u.  Ob div uju  je  z a  to.

J el ikož  jsem  srdcem  afganář,  chr t ař,  byla  pro 
m ě pr ior i t a  a  defac to  i  poc t a  j im  ud ěla t  kalendář. 
V ý tě žek š el  na  pomoc chr t ů m,  k teř í  z a tím  s vou 
ro dinu nenaš l i  -  j ídlo,  lék y  apo d.

Pok ud se  děje  něco,  co l idem nese rados t , 
pak je  vš echno v  po řádk u,  jen s i  l idé  tu 
rados t  někdy neu vě domují.
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A co je š tě  t i  dělá  rados t?

Je toho určitě více, ale nejvíc určitě 
fotografování. Zejména pak malování negativů. 
Jsem takový tichý malíř (Jakub Strouhal - 
básník). Technicky by někdo mohl říct, že je 
to prasení negativů. Říkám tomu umělecký 
,,PRASOX“.

Vzniklo to úplnou náhodou, na stole jsem 
měl položené negativy, nějaké chemikálie a 
jelikož moji psi jsou lehce ,,buldozeři“, tak mi 
vylili chemikále na negativy a ono to ,,něco“ 
udělalo. A to byl základ všeho. Na negativech 
vznikly malby, o kterých se počítačovým 
fotografům může jen zdát. Snažil, a defacto se 
stále snažím, ,,to“ posunout dále, mít chemický 
proces více pod kontrolou, učit se z vlastních 
chyb. A že jsem za ty roky zničil negativů... 
:-) V současné době můžu říct, že výsledek se 
blíží mým představám.

Ale nespím na vavřínech. Proces je vlastně 
jednoduchý - mám čisté klasicky vyvolané 
negativy, a správným poměrem chemikálií 
je začnu malovat. V určité fázi malování mi z 
negativu vznikne pozitiv. Ten dále maluji, až z 
toho zase vznikne negativ a ve finále hotový 
obrázek. 

Chemikálie vám samozřejmě neprozradím, 
to je moje ,,know - how“, můj rukopis.

z  c y k l u  C i r c u l at i o n  o f 
s h a d o w s

K a r e l  V e p ř í k
w w w.k arelveprik.com
k a r el .v ep r i k@se zn a m.c z
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p r a x e  N e w b o r n s

K a r e l  V e p ř í k
w w w.k arelveprik.com

k a r el .v ep r i k@se zn a m.c z

Má š p ř ece jen nějaké v zor y?

Mám. Julie Margarette Cameron, Stieglitz, 
Steichen, Robert Vano, Josef Sudek. a 
samozřejmě Karel Vepřík ...-))

Mám rád své obrázky, kdybych neměl, tak 
nefotím a nepublikuji. Můj rukopis je malování 
negativů. 

A můj soudce je čas. Proto se ani nepovažuji 
za profesionálního fotografa. Nemám žá-
dné umělecké ani odborné vzdělání. Jsem 
autoedukt. Úplný samouk, experimentátor, 
hračička. Kdo si hraje, nezlobí ...-)) nebo jen 
občas .-)
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K a r e l  V e p ř í k
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k a r el .v ep r i k@se zn a m.c z

Fo tí š  sk věle  miminka.  Po tkává š 
se  někde s  A nnie  G edes v  poje tí 
miminkovského z vě č ně ní?

Annie Gedes zná asi každý, já samozřejmě 
také. Hodně lidí mne s ní srovnává. Jenže 
je to povrchní pohled. Její miminka jsou 
skoro pohádkové bytůstky, co mají křidýlka, 
ocásky... Moje miminka jsou živá, jsou 
uvěřitelná. Proto srovnání s paní Gedes 
nevidím. Tím ale neříkám, že se mi její 
fotografie nelíbí. Naopak. Každý má svůj 
styl, ale to neznamená, že když A. Gedes fotí 
dobře miminka, tak je nemůže někdo jiný 
taky fotit dobře. Nesmysl.

Focení miminek, které probíhá cca 6, 
hodin je událost pro všechny zúčastněné.

Tato doba se někomu může zdát dlouhá, 
ale ono se po celý čas nefotí, jelikož se vše 
točí kolem potřeb miminka - kojení, krmení 
apod... takže ve finále se fotí tak hodinku. 
Drobkové ke mě přicházejí už velmi brzy, od 
5. dne života do 1 měsíce života. Pro tento 
způsob focení, jaký dělám já, je to nejlepší,

Jelikož miminka skoro furt spí, jsou 
měkká, tvárná, výborná pro skládané polohy. 
Čím budou starší, tím budou „tvrdnout“, a 
ve chvíli manipulace s hlavou a ručičkama se 
probudí. Bohužel je to limitované věkem.

Někdy je ale dost těžké odmítnout 
maminku s konstatováním, že její 3 měsíční 
miminko je staré pro tento typ focení.

.... je to ale tak.
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K a r e l  V e p ř í k
w w w.k arelveprik.com
k a r el .v ep r i k@se zn a m.c z

Každé miminko si ode mně odnese 
originální čepičku, kterou sám uháčkuji a 
která mu nejlépe při focení sluší.

Každé maminko dostane ode mně v 
základu 7-10 fotografií, někdy i více, ale to 
už záleží na miminu, jak ,,spolupracuje“. 

http://www.karelveprik.com


S Q U
A R E

z  f o t o g r a f i c k é  p r a x e  N e w b o r n s

K a r e l  V e p ř í k
w w w.k arelveprik.com
k a r el .v ep r i k@se zn a m.c z

Co plánuje š?

Mám rád cestování, fotografování. Byl 
jsem v Rumunsku, Český Banát. Doba se tam 
zastavila a o autentičnosti není téměř pochyb. 
Mám na mysli takovou tu jednoduchou 
syrovost života ve všem. Tahal jsem s sebou do 
lesů a na pastviny pentacon six + fotovýbavu 
k němu, pořád jsem musel něco přehazovat, 
takže večer jsem byl docela hotovej. Ale stálo 
to za to. Můj nejsilnější zážitek bylo jedno 
slunečné ráno, kdy jsem si přivstal, abych si 
našel místo na svůj záběr a vyčkal příchodu 
nálady. Ovšem s náladou do snímku mi ze 
stráně zabručel i medvěd. Dodnes si pamatuji, 
jak jsem se rozhodl, jestli dofotit film nebo 
honem utíkat. Takže jsem dofotil svitek a 
pak utíkal s rozepnutým fotobáglem....:-))))) 
cestou mi lítaly filtry, samospoušť... navždy 
ztraceno...

Ale já mám povedený snímek krajinky se 
zvukovou ozvěnou medvěda.

Pak bylo Toskánsko. Vždy, když fotím, 
tak si říkám, že mi stačí jedna fotka, a budu 
maximálně šťastný. i v Toskánsku se mi to 
povedlo. Bylo to Ponte Vecchio ve Florencii - 
Most zlatníků - dost symoblická záležitost už 
z toho faktu, že pracuji ve zlatnictví. A mlhy... 
jsem  mlhovník, těžký mlhovník. Kolegové z 
práce si ze mě vždy utahují, když jsou mlhy. :-) 
Dvakrát jsme na ně v Toskánsku natrefili. A já 
trefil i druhý obrázek... Potom už nebyly. Snad 
příště.
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Přes tvář se mu mihne úsměv a v levém uchu blýskne odraz světla 
z nepatrné naušnice. Vzpomenu si na společné večery v Toskánsku, 

na jízdy sem a tam po 
Val dÓrcia a poskakování 
mezi oranicí, aby našel ten 
správný kousek země, co 
ostatní nevidí a zachytil 
ho na film, možná jen pro 
sebe, a proto, že návrat k té 
staré zmizelé a zapomenuté 
kráse je jeho cesta. Vzpo-
menu si na to, jak nám 
všem dokázal podstrčit 

téma, abychom zapomněli na únavu a nasmáli se při rozvzpomínání 
si na Večerníčky.

V duchu se zase usmívám představě, kterou Karel nenuceně vnesl 
mezi nás svým přístupem ke kouření...

Hulil jednu cigaretu za druhou a pak se skoro omlouval, že musíme 
pochopit, že o svoje zdraví vážně dobře pečuje, protože pravidelně 
užívá Aloe Vera. 

Karel je svůj, je sám sebou. A platí pro něj totéž, co říká o svých 
fotografiích. Není dokonalý a tak s ním není nuda.     
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Expedice Workshopy Soutěže

Naučte své oči lépe vidět!

Oehling Akademie
– seriál jednodenních
workshopů a vícedenních
expedicí!
Cílem Akademie je nabízet kvalitní 
témata, která Vás, fotografy zajímají 
a  naučí Vás přistupovat k nim netra-
dičně.
Jednotlivé workshopy jsou lektorovány
profesionálními fotografy, kteří přinášejí 
svůj osobitý pohled a tím učí Vaše oči 
vidět, možná dříve neviděné. Zároveň 
je cílem naší Akademie sdružovat lidi 
posedlé svým koníčkem. Naučte své oči 
lépe vidět!

www.fotozcest.cz
Soutěžte s námi a získejte možnost 
vyhrát některou z hodnotných cen! 
Každé kolo je samostatně vyhodnocené 
a vítězové získávají dílčí ceny.

www.oehling.cz
www.oehlingakademie.cz

www.fotozcest.cz
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Vyhrajte digitální zrcadlovku Canon EOS 60D!

http://www.oehling.cz/inshop/?utm_source=focus&utm_medium=PDF&utm_campaign=201201_focus_reklamaPDF


nature s Petrem Bambouskem

anhinga amer ická,  F lor ida,  USA



n a t u r e

Pe tř e,  nebudeme t aj i t , 
že  se  dob ř e známe a  t ykáme 
si. 

Tak že co Tě p ř ivedlo  
k f o tograf ování  v  tropech,  a 
v ůbec ,  není  to  moc daleko?

To je asi osud snů.  Zpočátku 
se zdají moc daleko, moc náročné, 
moc neuvěřitelné.

Patřím mezi lidi, kteří hodně sní 
- a jejich vůní jdu váben jako smyslu 
zbavený. Na počátku bylo slovo a 
to slovo bylo – HAD. Choval jsem 
hada, pak druhého, pak třicet. A 
víc než co jiného jsem toužil po tom 
vidět jejich domovinu – tropy.

Původní sen, že půjdu pralesem 
a budu rozhrnovat chuchvalce hadů, 
se brzy rozplynul a díky návštěvě 
Kostariky jsem zjistil, jak to v 
tropech chodí. Že tam přes cestu 
neběhají zajíci, ale leguáni, že když 
uletí volavka, patrně přiletí jiná. A 
také jsem zjistil, že pokud si cestu 
dobře připravím, že je to snadnější, 
než se zdá. Já potřebuji mít vizi, co 
chci vidět a pak jen z dostupných 
zdrojů hledám, kde by to mohlo být 
nejzajímavější. Za těch 10 let jezdění 
po světě se mi ty vize rapidně 
změnily, ale vždy nějaké byly.

kol ib ř í k  b ělok r k ý,  B el ize
Pe tr  Bambousek
w w w. S u laS u la .co m

s u la s u la@ e mai l .c z
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Takov ý koníček 
zabere spous tu č asu a 
t aké f inancí,  č tenář  s i 

j i s tě  položí  o t ázk u: 
Kde na to  bere?

Já na to neberu, ale 
normálně vydělávám :-) 
Považuji za neuvěřitelné 
štěstí, že mohu jezdit po 
světě, že moje žena pro to 
má pochopení a že na to 
dokážu vydělat. 

Jezdím tam, kam mi 
možnosti dovolí. A mož-
nos ti se snažím využít na 
maximum, i když mě to 
někdy stálo zrušení všech 
úspor nebo čekání více než 
rok a půl bez dovolené, 
abych mohl jet na další 
výpravu, a opomíjení vla-
stního pohodlí na cestách. 

volavka 
mo dro š edá,  B el ize

Pe tr  Bambousek
w w w. S u laS u la .co m

s u la s u la@ e mai l .c z
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Fo tograf uješ 
t aké na  f i lm?

     Když jsem fotografii 
ochutnával, začínal jsem 
u filmu. Ovšem nemůžu 
si napsat – už od dětství, 
máchal si ruce ve vývojce, 
kdo neokusil film, neví, co je 
fotografie. Jsem prakticky 
dítě digitálního věku a ten mi 
pro mé účely vyhovuje. 

hejno břehoušů černoocasých
 Thajsko

Pe tr  Bambousek
w w w. S u laS u la .co m

s u la s u la@ e mai l .c z
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Je nějaký snímek, na který 
jsi sám osobně hrdý, ale přesto 
to není snímek ultra třídy? 
Je spíše svázaný s nějakými 
zážitky?

     Určitě fotka dikobraza z letošní 
cesty Thajskem. Je to převážně noční 
živočich a mnoho návštěvníků zoo 
ho zná jen jako hromádku bodlin v 
boudě. V Thajsku měli dikobrazi noru 
pod protější chatou a občas vyšli ven 
i za dne. Je to nádherné zvíře a noční 
setkání s rodinkou, do které patřilo i 
mládě, patřilo k mým nejcennějším 
setkáním se zvířaty vůbec. Koncepci, 
jak ho rozumně vyfotit, jsem si nestihl 
vytvořit, jestli se tam ještě někdy 
vrátím, tak bych se rád dikobrazům 
věnoval.

vzlet kolibříka skvostného 
Panama
Pe tr  Bambousek
w w w. S u laS u la .co m

s u la s u la@ e mai l .c z
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V tropech se často 
přesouvá z místa na místo. 

Čím se má fotograf vybavit, 
kromě samotné techniky?

No to je otázka. Pokud pominu 
povinné doklady pro cestování, 
pak to bude asi trpělivost a 
obezřetnost. Rozhodně do po-
ručuji méně přesunů a trávit více 
času na jednom místě. Pak se dá 
jít štěstí více naproti a setkání 
se zvířaty není jen letmým 
několikavteřinovým setkáním.

s ví t ání  nad prales em
T hajsko

Pe tr  Bambousek
w w w. S u laS u la .co m

s u la s u la@ e mai l .c z
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n a t u r e

Co je na fotografování přírody 
dle tvých zkušeností nejtěžší?

Umět se vyhýbat frustraci z 
neúspěchu a trpělivost. Fotit to, na 
co mám techniku, a pochopit, že 
příroda je pří ro da. Myslím, že dnes je 
velkým hitem svádět atraktivitu fo-
to grafií na tech niku a peníze autora. 

Přitom si osobně myslím, že 
mnohem větší váhu má jasný cíl, 
představa, co a jak by se dalo vyfotit, 
a za tím jít. 

Osobně se za fotky ne sty-
dím od roku 2007, který byl pro mě 
nějak zlomový. Ovšem představy, 
které o focení zvířat mám, se mi 
hodně polehoučku daří plnit až od 
roku 2011. Na svých workshopech 
se snažím lidem ukázat, na co při 
vzniku fotografie myslím, a jak k ní 
přistupuji, ale nedokážu jím říci – 
tohle je výr velký, když si stoupneš 
sem, tak to bude dobrá fotka.

Spíš se jich ptám, proč ho fotí z 
místa, které si vybrali, a co čekají, že 
na výsledné fotce bude. To si kladu 
stále dokola i já.

s tudie  le tu  kol ib ř í ka
páskoocas ého, 
Panama
Pe tr  Bambousek
w w w. S u laS u la .co m
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n a t u r e

Zpracovávášli 
fotografie, jaké nástroje 

máš nejoblíbenější?

     Mám takové oblíbené a 
trochu komplikované work flow. 
Několik let pracuji v programu 
Adobe  Lightroom. Další úpravy 
se odehrávají v menším a mnoha 
fotografy často přehlíženém 
pro gra mu  Photoshop Elements 
pokud fotku zmenšuji na web, 
pak využívám i Zoner.

l lovící  volavka 
bí lá ,  B el ize

Pe tr  Bambousek
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n a t u r e

Zpátk y k  f o tograf i i .  Focení 
k terého po zem ské ho živo čicha 
t i  zabralo  nejv íce  č asu?

V přepočtu na velikost, množství 
fotek a čas, tak to byli určitě 
mravenci Atta v Panamě. Během 4 
hodin focení se mi podařilo pořídit 
jen asi 6 ostrých fotek. Ty jsem 
chtěl pořídit jako začátek série s 
kreativnějšími motivy, ale díky této 
zkušenosti jsem nic víc nevyfotil. 
Kreativní variace si tedy budu muset 
nechat na nějaké „příště“. 

mravenec At t a,  Panama
Pe tr  Bambousek
w w w. S u laS u la .co m
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n a t u r e

Jakou cestou se chceš 
vydat v letošním roce?
Nějaké konkrétní cíle?

Letos mě čeká ještě cesta na 
Borneo, která je mým dávným  
snem a myslím, že teď jsem 
připraven. Pak bych rád strávil 
více času na útesech s papuchalky. 

Na podzim chystám opět 
výpravu pro  lidi, ale záměrně ne-
sděluji kam to bude. 

Cílem mých „cest naslepo“ je 
vytvoření týmu podobně roz po-
lo žených lidí, kteří jsou otevřeni 
šir šímu spektru fotografických 
cílů,  bez ohledu na to, kam to 
bude. 

noční foto rosničky, 
Belize

Pe tr  Bambousek
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seznamte se s dokonalostí
Moje první Gitzo jsem si koupil v roce 
1971, ve stejném roce, kdy jsem se 
v Kapském Městě v Jižní Africe vydal 
na cestu profesionálního fotografa.

V té době to byl jediný skutečně 
univerzální stativ, který se dal koupit.
Samozřejmě se jednalo o profesionální
stativ. Byl velmi kvalitní a spolehlivý.

V současnosti stativy Gitzo stále 
zůstávají předmětem celosvětového 
zájmu fotografů.

Smysl pro formu, funkčnost a konečné 
zpracování je to, ce je staví daleko nad 
ostatní již při prvním pohledu na každý 
nový výrobek.

Skutečně krásná věc. Gitzo je třída sama
o sobě.

Opravdu svůj stativ miluji ...
... zeptejte se mých blízkých.

Harry De Zitter

Distributor: EKG s. r.  o.,  Gočárova 1105, Hradec Králové, www.gitzo.cz, www.gitzo.com, info@ekgfoto.cz, tel.:  495 538 132

le choix des professionnels
at www.gitzo.com

http://gitzo.ekgfoto.cz/?ads=focusmagazin
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New York
New York, USA
(viz titulní strana architektury)  

      Dům U Černé matky boží
Praha, CZ

Jak náro č ná je  pro vás  f o tograf ie 
architek tur y?

Fotograf ie  archi tek tur y  m ě velmi 
p ř i t ahuje.  Kdy ž  Vás  n ě co z aj ímá a 
baví ,  pojem náro čnos ti  je  tudí ž  mimo 
hr u.  Náro čná je  na  č as ,  komunikaci  s 
k l ien t y  a  možnos t  dos t at  se  v  pravou 
chví l i  na  správné mís to.

http://www.davidtrcka.com


A R C H I T E K T U R A

D A V i D  T R Č K A
w w w. d a v i d t r c k a . c o m
info@david trcka.com

Guggenheim Museum
New York, USA

Co vás láká na fotografiích budov, 
které se někomu mohou zdát chladné?

Chladnost. To je dosti široký pojem. 
Chladnost budovy si dovedu představit 
v souvislosti s např. domy smutku. 
Častokrát chladnost je ta tam, když se na 
budovu opře slunce. i rádoby chladnost 
skleněných akvárií se proměňuje se 
sluncem, stávají se naopak zrcadly a 
dávají Vám velmi rychle pocítit svou 
teplotu.

Jak řešíte problémy perspektivy? 
Objektivy, výběrem kompozice nebo v 
počítači?

Problémy perspektivy jsem řešil 
fo to grafováním na sinar. Kypováním 
apod. Tak např. vznikly fotografie z 
Dusseldorfu. V současné době používám 
samozřejmě i počítač. Ovšem, pokud 
bych narazil na osvíceného klienta, 
sinar bych každopádně znovu volil. Je to 
nádherná práce.

http://www.davidtrcka.com
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Je vám barevná fotografie v 
architektuře blíže než černobílá?

Nerozděluji to. Pokud bych 
fotografoval staré domy, kostely 
a pod., spíše bych volil černobílou 
fotografii. Tam vynikne daleko více 
kontrast světla a stínu. Pokud bych 
ovšem na podobných stavbách 
chtěl zachytit jejich barevnost, 
není co řešit. Vždy jde o to, co 
chcete. Současná doba umožňuje 
cokoliv, většinou vždy fotogafujete 
na barvu a pokud chcete čb, 
je to jeden klik na počítači.

Jak je časově náročné 
fotografovat architekturu? 

Docela hodně. Jezdíte na 
místo celé jaro a pořád nic, 
pak tam přijedete na podzim 
a najednou je to tam.

Divadlo
Dusseldorf, D

http://www.davidtrcka.com
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Nepodařilo se vám někdy nafotit 
místo, které máte vyhlédnuté již déle?

Vždy se vám něco nepodaří, nejsme dokonalí. 
Jde o to, co od snímku čekáte, někdy vás sám 
překvapí až časem. Perfekcionismus je dogma.

Dům U Černé matky boží
Praha, CZ

http://www.davidtrcka.com


Gehryhaus
Dusseldorf, D

A R C H I T E K T U R A
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w w w. d a v i d t r c k a . c o m
info@david trcka.com

Na k teré mís to se  chce te dos t at ,  a  co máte v  plánu 
f o tograf ovat?

U ž ne tr p ěl ivě  čekám  na  jaro  a  na  fotografování  projek tu  o 
obyčejných l idech ,  homony mus .blogspot .com.  Ch těl i  bychom s 
kamarádem  v yje t  do Polska.  Rád bych t am  objevi l  i  z aj ímavou 
archi tek tur u,  nap ř.  kolem  Bal tu.  M o ř e se  s v ým s vě tlem je  velmi 
inspir uj ící . 

http://www.davidtrcka.com
http://homonymus.blogspot.com


Na Valech 45/32 ,  Praha 6  -  Hradčany,  metro  Hradčanská 
w w w.nadar.cz ,  fotostudio@nadar.cz ,  725  553 355

TISK FOTOGRAFIÍ
Fotokalendáře, fotoknihy
Laminace,adjustace
Paspartování, rámování
Fotoexpedice
Školení, workshopy
Výstavy

A3 za 56 Kč  včetně DPH a papíru

fotografická 
laboratoř a studio 

http://www.nadar.cz
http://www.nadar.cz/co-nabizime/fotokalendare.html
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